
Besvarelse af spørgsmål nr. 138 (L 74), som Folketin-
gets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 28. april 2005

Spørgsmål 138:
"Er det ministerens målsætning for forskningen med sundhedsloven, at der 
efter kommunalreformen bliver skabt flere, men mindre forskningsmiljøer 
indenfor medicin og biomedicin? Og mener ministeren, at dette vil styrke 
Danmark i den internationale konkurrence for at trække bio-tech virksom-
heder og arbejdspladser til Danmark?"

Svar:

Nej, det indeholder sundhedsloven eller kommunalreformen i øvrigt ikke 
nogen målsætning om.

Som det fremgår af min besvarelse af spørgsmål 83 indeholder forslaget en 
klar markering af, at alle regioner har til opgave at sikre forskningsaktivite-
ter som led i driften af sundhedsvæsenet. 

Som det ligeledes er anført i min besvarelse af spørgsmål 83, fremgår det 
af bemærkningerne til lovforslaget, at der er afsat 240,5 mio. kr. til udvikling 
og forskning mv. Tilskuddet til udvikling og forskning vil blive fordelt på alle 
fem regioner på grundlag af forskningens omfang og kvalitet efter en mo-
del, som vil blive nærmere fastlagt. Det er derfor endnu for tidligt at konklu-
dere, hvordan de midler, der er afsat til udvikling og forskning mv., vil blive 
fordelt fremover.

Hertil kommer, at forskningen har andre finansieringskilder end statstil-
skuddet, bl.a. regionens egen prioritering af opgaven.
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